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                   Pozvánka na 
 

    Adventní  tvoření 
 

   pátek 29. listopadu 2019 
 

      od 14.30 do 17.oo hodin 
    v Církevní základní škole  Borohrádek 
 

    Přijďte si vyrobit adventní věnec  
        a další dekorace. 
               Pozvání přijalo i květinářství 
          JASMÍNA z Týniště nad Orlicí 
 

 

 
 

 

Město Borohrádek zve                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     
v sobotu 30. listopadu 2019 na                                                                                                                                                                              

Adventní trhy a                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            
rozsvícení vánočního stromu 

 

                       14.oo – 17.oo hodin 
               Adventní trhy na náměstí  
 
                          17.oo hodin 
                    Rozsvícení vánočního stromu 
           Pěvecké vystoupení dětí z MŠ, CZŠ, ZŠ TGM     
 
 
 
 
 
 

                       Uvnitř čísla najdete: 

       str. 2-4 Z jednání rady a zastupitelstva, str. 4-6 Starosta informuje, 6-8 Informační servis MÚ, str. 9-10 Klub důchodců Borohrádek,  

       str. 10 Osadní výbor Šachov, str. 10-11 Hasičský sbor města, str. 12 Myslivecký spolek Borohrádek, str. 13 I v Týništi nad Orlicí jsou 

       chovatelé, str. 13-18, Zprávičky ze škol, str. 18-19 Ze sportovních oddílů. 
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     Z jednání Rady a Zastupitelstva města Borohrádek 

 
Výtah z usnesení rady ze dne 29. 8. 2019 

Rada města Borohrádek 
 

Schvaluje 
* Smlouvu o sdružených službách dodávky elektřiny ze sítí 

NN mezi ENERGO LaR s.r.o., Javornická 1501, 

Rychnov nad Kněžnou a městem Borohrádek na odběrné 

místo pro veřejné osvětlení, Nádražní ulice, p.č. 557/3, 

Borohrádek. 
 

* Nabídku firmy KONKRET CZ, spol. s r.o., Tyršova 260, 

Vamberk ve výši 260.021 Kč bez DPH jako 

nejvýhodnější na stavební práce - rekonstrukce chodníku 

Husova ulice v úseku městský úřad – trať. 
 

* Změnu výpůjční doby Městské knihovny Borohrádek ze 

současného úterý od 13:30 do 17:00 hod. na pondělky od 

15:30 do 19:00 hod. Výpůjční doba ve čtvrtek dopoledne 

zůstává nezměněna. 
 

* Cenovou nabídku firmy TYSPO s.r.o., Týniště nad Orlicí, 

IČ: 73988588, na úpravy podlahy v kině na podestách a 

schodech ve variantě – koberec za cenu 44 940 Kč bez 

DPH. 
 

* Souhlasí s vybudováním sjezdů na budoucí pozemky p.č. 

577/2, 577/22, 577/23, 577/24 a 577/25, které vzniknou 

rozdělením stávajícího pozemku p.č. 577/2, z místní 

komunikace Husova na pozemku p.č. 910/1, vše  v k.ú. 

Borohrádek za podmínek stanovených v důvodové 

zprávě. 
 

* Předloženou žádost ředitelky ZŠ TGM Borohrádek o 

souhlas zřizovatele s přijetím účelově určeného 

finančního daru od Women For Women, o.p.s., v rámci 

projektu Obědy pro děti ve výši 56.400 Kč. 
 

* Předloženou žádost ředitelky ZŠ TGM Borohrádek o 

souhlas zřizovatele s přijetím daru, a to použitého 

rohového psacího stolu včetně dvou kontejnerů a 

keramické tabule o rozměrech 150x100 cm. 
 

* Dohodu o ukončení smlouvy o nájmu pozemků parc. č. 

526/1, 526/2, 526/3, 526/5, 526/6, 526/11, 526/16, 

526/19, 526/20, 526/23, 526/24, v k.ú. Borohrádek o 

celkové výměře 16.339 m2 mezi městem Borohrádek a 

ČRS z.s. místní organizace Borohrádek, Nádražní 43, 

Borohrádek, IČO: 13585983 ke dni 31.8.2019. 
 

Výtah z usnesení rady ze dne 12. 9. 2019 

Rada města Borohrádek 
 

Bere na vědomí 

* Předloženou nabídku Smlouvy o spořicím účtu České 

spořitelny a.s. v oblasti zhodnocování volných finančních 

prostředků a postupuje ji k projednání zastupitelstvu 

města. 
 

Schvaluje 
* Předloženou žádost ředitelky ZŠ TGM Borohrádek o 

souhlas zřizovatele s přijetím účelově určeného 
finančního daru od Women For Women, o.p.s., v rámci 

projektu Obědy pro děti ve výši 12.768 Kč. 
 

* Předloženou informaci komise SPOZ o změně způsobu 

poskytování finančního daru pro nově narozené občánky 

města Borohrádek. 
 

* Cenovou nabídku firmy QUATRO IZOL s.r.o., Orlická 

245, 503 46 Třebechovice n. O. na výměnu oken 

v restauraci u „Medvěda“, bytě v 2. NP, dílně, skladu 

schodišti a 3. NP, v celkové hodnotě 443.318,00 Kč bez 

DPH. 
 

* Záměr pachtu zemědělských pozemků p.č. 523/1, 523/5, 

523/12, 523/13, 523/15, 480/1, 642/9, 642/10 v k.ú. 

Borohrádek o výměře 121.141 m2.  
 

* Nájemní smlouvu na pronájem mobilní ubytovací buňky, 

stojící na pozemku parcelní číslo st. 819 v k.ú. 

Borohrádek, uzavřenou na dobu určitou od 1. 10. 2019 do 

31. 12. 2019 za nájemné ve výši 1.500 Kč/měsíc. 
 

* Instalaci dopravního zrcadla k výjezdu z Dvořákovy 

ulice do Havlíčkovy z důvodu zvýšení bezpečnosti. 
 

* Předloženou žádost o podporu sportovně – společenské 

akce z prostředků MAS NAD ORLICÍ, o.p.s., včetně 

Smlouvy o propagaci SCLLD a pověřuje starostu 

podpisem. 
 

Výtah z usnesení rady ze dne 3. 10. 2019 

Rada města Borohrádek 
 

Schvaluje 

* Opravu venkovní omítky na budově hasičské zbrojnice a 

navržené barevné řešení. 
 

* Revokaci usnesení - bodu 5, číslo jednací R14/2019, bod 

5, ze dne 30.07.2019. 
 

* Objednávku rozborů zeminy v rámci zajištění přípravy  

stavby „Revitalizace starého písníku v k.ú. Borohrádek“. 
 

* Výpověď „Smlouvy o pronájmu“ která byla uzavřena 

mezi městem Borohrádek a firmou AmiCom, Revoluční 

666, Teplice, IČO 61325546 na pronájem nebytových 

prostor, kde předmětem smlouvy bylo umístění 

technologie přenosového radiového zařízení v budově čp. 

40, ulice Nádražní. Smlouva bude ukončena na základě 

výpovědi firmy dle čl. 8 odst. 1, ke dni 31.12.2019. 
 

* Nájemní smlouvu na pronájem části pozemku p.č. 646/2 

ostatní plocha, jiná plocha o výměře 6 m2, vedený na LV 

10001 pro k.ú. Borohrádek na dobu neurčitou s tříměsíční 

výpovědní lhůtou za nájemné ve výši 15,- Kč/ m2/rok.   
 

* Záměr pronájmu části ubytovny – budovy čp. 587 na 

pozemku p.č.st. 576 o výměře 65 m2. 
 

* Záměr pronájmu části nebytového prostoru na pozemku 

p.č. 987/10 o celkové rozloze 200 m2 v bývalém areálu 

ŽPSV. 
 

* Záměr pronájmu části nebytového prostoru o výměře  

   64 m2, který je součástí pozemku p.č. st. 580 zastavěná 

plocha a nádvoří v k.ú. Borohrádek. 
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* Smlouvu o zajištění a poskytování pečovatelské služby 

pro občany města Borohrádek mezi městem Borohrádek 

a městem Kostelec nad Orlicí. 
 

* Příspěvkové organizaci Základní škola T. G. Masaryka 

Borohrádek IČ: 708988353 čerpání prostředků 

investičního fondu na pořízení nového serveru v hodnotě 

63.000 Kč. 
 

Zastupitelstvo města Borohrádek 

dne 23. 9. 2019  
 

Bere na vědomí 
* Předložený Zápis z jednání kontrolního výboru č. 3 ze 

dne 3.7.2019. 
 

* Předložený Zápis z jednání kontrolního výboru č. 4  ze 

dne 26.7.2019. 
 

* Zápis č. 5 Finančního výboru města Borohrádek ze dne 

9.9.2019. 
 

* Zápis ze 4. jednání Osadního výboru  Šachov ze dne 

18.09.2019. 
 

Schvaluje  

* Program jednání v předloženém znění. 
 

* Návrhovou komisi pro přípravu návrhu usnesení ve 

složení: Mgr. Jindřich Vašíček, Luděk Vejr, Pavel Zaujec 
 

* Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene 

a dohodu o umístění stavby č. IE-12-2007718/16 

Borohrádek, ulice Partyzána Petra, REK. NN mezi 

městem Borohrádek a ČEZ Distribuce, a.s., zastoupené 

firmou MATEX HK s.r.o., Kladská 181, 500 03 Hradec 

Králové s tím, že do čl. III., odst. 6 bude doplněna věta, 

že k uvedené částce bude připočtena DPH. Pověřuje 

starostu jejím podpisem. 
 

* Vytvoření oddělovací stěny mezi kořenovým systémem 

dubu a budovou církevní základní školy a souhlasí se 

zachováním stromu jako jedince vysoké sadovnické a 

estetické hodnoty, který tvoří dominantu území u školy. 
 

* Podání žádosti do 7. kola výzvy Fondu mikroprojektů 

v rámci prioritní osy 4 určené pro spolupráci institucí 

a organizací v česko-polském regionu. Bude nově 

navázána spolupráce s polskou Gminou Zlotý Stok. 

Předfinancování tohoto projektu bude zapracováno do 

rozpočtu 2020. 
 

* Podání žádosti na akci: Rekonstrukce podlahových krytin 

v budově Církevní základní školy v Borohrádku 

z dotačního titulu MAS: Rozvoj venkova, článek 20 

Základní služby a obnova vesnic ve venkovských 

oblastech. Předfinancování projektu bude zapracováno 

do rozpočtu na rok 2020. 
 

* Užívání objektu ubytovny na pozemku p.č. st. 576 

v bývalém areálu ŽPSV za účelem ubytování 

zaměstnanců firmy AVEPO s.r.o. a opravu budovy na 

pozemku st. 986 za účelem rozšíření skladovacích prostor 

pro tuto firmu, vše na náklady žadatele. 
 

* Smlouvy o spořicím účtu na základě nabídky od České 

spořitelny a.s. Praha a dále pověřuje vedoucí finančního 

odboru disponovat s volnými finančními prostředky na 

spořicím účtu v rámci potřeby města a pověřuje starostu 

podpisem. 
 

* Harmonogram přípravy návrhu rozpočtu 2020 dle přílohy 

z jednání Finančního výboru města Borohrádek č. 5. 
 

* Výroční zprávu Základní školy T. G. Masaryka 

Borohrádek za období školního roku 2018-2019 

v předloženém znění. 
 

* Záměr darování  pozemků. p.č. 574/6 o výměře 5m² a p.č. 

585/9 o výměře 9m² v k.ú. Borohrádek z majetku města 

do majetku Královéhradeckého kraje. 
 

* Podání žádosti Mateřské školy Borohrádek na investiční 

vybavení školní kuchyně z dotačního titulu Rozvoj 

venkova, článek 20 Základní služby a obnova vesnic ve 

venkovských oblastech. Předfinancování tohoto projektu 

bude zapracováno do rozpočtu 2020. 
 

* Bezúplatný převod pozemku p.č. 902/28 ostatní plocha, 

jiná plocha o výměře 118 m², v k.ú. Borohrádek 

z majetku Královéhradeckého kraje do majetku města a 

omezující podmínku budoucího bezúplatného převodu 

tohoto znění: „Dárce si vyhrazuje k tíži obdarovaného 

zákaz zcizení převáděných nemovitých věcí, které se 

zřizuje bezúplatně mezi stranami na dobu 10 let ode dne 

právních účinků vkladu vlastnického práva do katastru 

nemovitostí. Po tuto dobu nepřevede vlastnické právo 

k daru třetí osobě a o dar bude řádně pečovat, užívat jej 

výhradně jako pozemek pod chodníkem, v souladu 

s veřejným zájmem, tj. zejména jej nebude využívat ke 

komerčním či jiným výdělečným účelům a ani jej 

k takovým účelům neposkytne. Obdarovaný může 

předmět daru zcizit pouze po předchozím písemném 

souhlasu dárce.“ 
 

* Revokaci usnesení přijaté na zasedání dne 24. 4.2018 

k bodu 18, číslo jednací 451/2019/MUBK.  
 

* Smlouvu číslo Z_S14_12_8120068557 o smlouvě 

budoucí o realizaci přeložky distribučního zařízení 

určeného k dodávce elektrické energie v Čechově ulici 

(fotbalové tréninkové hřiště) mezi ČEZ Distribuce, a.s. se 

sídlem Teplická 874/8, 405 02 Děčín a městem 

Borohrádek a pověřuje starostu podpisem. 
 

Zamítá 

* Protinávrh na odložení rozhodnutí k vytvořením 

oddělovací stěny mezi kořenovým systémem dubu a 

budovou církevní základní školy. 
 

* Návrh k provedení revize výše nájmů, které minulosti 

nebyly stanoveny na základě znaleckých posudků a u 

vybraných nájemních smluv dodatečně zadat znalecké 

posudky, aby se předešlo pochybnostem o stanovení 

správné výše nájemného, jak vyplývá z dikce zákona o 

obcích, dle které má zastupitelstvo pečovat o majetek 

města s péčí řádného hospodáře. 
 

Zastupitelstvo města Borohrádek 

dne 9. 10. 2019  
 

Schvaluje: 

* Program jednání v předloženém znění.  
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* Návrhovou komisi pro přípravu návrhu usnesení ve 

složení: Mgr. Eva Musilová, Tomáš Sazima, Marie 

Černá. 
 

* Kupní smlouvu mezi Českým rybářským svazem, z.s., 

místní organizací Borohrádek jako prodávajícím a 

městem Borohrádek jako kupujícím ve věci pozemků p.č. 

526/8 – vodní plocha, p.č. 526/12 – ostatní plocha, 

p.č.526/13 – ostatní plocha, p.č. 526/14 – ostatní plocha 

v k.ú. Borohrádek. Kupní cena činí 60.000 Kč a pověřuje 

starostu jejím podpisem. 
 

* Předčasné splacení úvěru č. 0437859459 vedený u České 

spořitelny a.s. na financování investic ve výši splátky 

867.500 Kč. 
 

* Předložené RO č. 13. 
 

* Pořízení regulačního plánu Borohrádek sever – Pod pilou 

v souladu s § 62 odst. 2 písm. b) zákona č. 183/2006 Sb. 

(stavební zákon) na pozemcích p.č. 917/21, 917/40, 

917/13, 498/1, 480/1, 480/2, 480/15, 480/16, 494, 480/14, 

480/3, 480/5, 480/26, 475/12, 480/6 v k.ú. Borohrádek. 
 

* Pověření zastupitele Mgr. Martina Moravce pro 

spolupráci při pořizování regulačního plánu Borohrádek 

sever – Pod Pilou. 
 

* Podání žádosti o pořízení regulačního plánu Borohrádek 

sever – Pod Pilou na Městský úřad Kostelec nad Orlicí, 

jako příslušný úřad územního plánování. 
 

* Pořádání VIII. Sportovních her seniorů 

Královéhradeckého kraje v roce 2020 a podání žádosti o 

dotaci z dotačního programu Královéhradeckého kraje. 

 
  STAROSTA INFORMUJE 
 
 

Vážení spoluobčané, čtenáři borohrádeckého Zpravodaje, 
 

jako již tradičně si Vám dovoluji na 

tomto místě předložit ve svém 

krátkém příspěvku přehled těch 

nejdůležitějších událostí, které se 

právě nyní řeší, probíhají, nebo nás 

budou v nejbližších dnech 

v Borohrádku čekat… 

Listí na stromech se barví do 

nádherných žlutých a červených 

tónů, rybáři pořádají výlovy rybníků, 

děti chodí pouštět draky.  

Je tu podzim a napříč městem vrcholí nasmlouvané 

stavební a investiční akce. Ale již v dnešních dnech se 

začínáme připravovat i na období adventu a Vánoc. 

Otevíráme krabice s vánoční výzdobou, hledáme vhodný 

vánoční strom na borohrádecké náměstí, připravujeme 

prodejní adventní trhy, domlouváme vánoční koncerty. Zdá 

se to jako včera, ale rok bude pomalu za námi.  Již teď 

začínáme přemýšlet a pracovat na sestavení rozpočtu města 

pro rok 2020. Spolu se zastupiteli města a pracovníky 

městského úřadu živě diskutujeme a vedeme jednání o 

nutných a možných investicích, které by zase o trochu 
posunuly život v našem městě k lepšímu a 

spokojenějšímu… 
 

- Poděkování: Svůj první dnešní příspěvek začnu 

velkým poděkováním a poklonou nad dobře odvedenou 

prací. Děkuji všem sportovcům a dobrovolníkům, kteří pod 

vedením pana Radka Sazimy vlastními silami bez nároku 

na honorář zajistili stavební práce na rekonstrukci chodníku 

mezi kurty a restaurací Sport. Poděkování patří i 

pracovníkům technických služeb města za součinnost, 

pomoc a koordinaci této stavby. Kromě pokládky nové 

zámkové dlažby byl odstraněn i starý septik a byly 

instalovány i nové sloupy veřejného osvětlení tak, aby se 

zajistila větší bezpečnost chodců v tomto místě. Město 

celou akci financovalo po stránce materiálu a techniky. 

Stejně tak děkuji i všem borohrádeckým hasičům, kteří se 

také bez finanční odměny pustili svépomocí do 

rekonstrukce fasády a garáží hasičské zbrojnice. Navíc si 

sami dokázali sehnat od sponzorů stavební materiál za více 

než půl milionu korun. Pánové, klobouk dolů… a díky 

Vám.  
 

- Obchvat města: Ve svém dalším příspěvku bych 

se s Vámi rád podělil o aktuální informace o vývoji a 

přípravě staveb, které dlouhodobě považuji za stěžejní a 

velmi významné pro budoucnost našeho města. Jedná se o 

silniční obchvat města Borohrádek v rámci přeložky silnice 

I/36 v úseku Holice – Čestice a zdvojkolejnění železniční 

trati mezi městy Týniště nad Orlicí a Choceň.  

Začnu nejprve informacemi týkajícími se obchvatu města a 

nově navrhované podvarianty trasy přeložky silnice I/36, o 

které jsem Vás již informoval v předcházejících číslech 

městského Zpravodaje.  

Investor této stavby - Ředitelství silnic a dálnic ČR (ŘSD) 

má v platnosti stanovisko EIA (vyhodnocení vlivů na 

životní prostředí) z roku 2014 a pro novou trasu okolo 

Borohrádku se v současnosti dopracovává Oznámení EIA. 

V 1. polovině příštího roku by tedy mohl být vydán závěr 

zjišťovacího řízení, zda podléhá nová podvarianta 

obchvatu města posouzení dle zákona. Pokud ano, bude se 

zpracovávat Dokumentace EIA. Dále mám informace, že 

bylo schváleno pořízení aktualizace č. 4 ZÚR 

Královéhradeckého kraje (ZÚR = Zásady územního 

rozvoje - nástroj územního plánování na úrovni krajů, které 
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jsou nadřazeny územním plánům obcí), jejímž předmětem 

by měla být změna vymezení koridoru stavby v platných 

ZÚR KHK vymezeného jako DS11, tj. koridoru pro 

přeložku silnice I/36 na území města Borohrádek. Žádost o 

pořízení této aktualizace byla uplatněna oprávněným 

investorem = Ředitelstvím silnic a dálnic ČR. 

Zastupitelstvo Královéhradeckého kraje rozhodlo o 

pořízení této aktualizace dne 25. 3. 2019 

(ZK/19/1474/2019). Na základě toho byla zahájena jednání 

s ŘSD ČR o úhradě nákladů na pořízení této aktualizace a 

byla také vypsána veřejná zakázka na zpracování této 

aktualizace. Na základě usnesení Rady Královéhradeckého 

kraje ze dne 23. 9. 2019 (RK/34/1622/2019) byly jak ŘSD 

ČR,  tak i vybranému zpracovateli aktualizace zaslány 

smlouvy o dílo k podpisu tak, aby je poté mohl podepsat 

hejtman Královéhradeckého kraje a mohly být zveřejněny 

v registru smluv a nabýt tak účinnosti. Aktualizace č. 4 

ZÚR KHK by se měla pořizovat tzv. zkráceným postupem, 

tzn., že se nebude konat společné jednání podle § 37 

stavebního zákona, ale bude se konat rovnou veřejné 

projednání podle § 39 stavebního zákona. Dle zadávací 

dokumentace by měl být návrh Aktualizace č. 4 ZÚR KHK 

pro veřejné projednání hotov do 2 měsíců od účinnosti 

smlouvy o dílo. Předpokládá se, že veřejné projednání by 

se mohlo uskutečnit v lednu nebo v únoru 2020. Dle 

informací kompetentních zástupců investora stavby 

přeložky silnice I/36 Holice - Čestice, by se příští rok 

mohlo začít i s přípravou na zadání dokumentace pro 

územní řízení (DUR), tj. např. schválením investice stavby 

na Ministerstvu dopravy ČR, provedením průzkumů 

potřebných pro DUR, apod. Zahájení jakýchkoli činností 

může být ještě ovlivněno průběhem EIA.  Každopádně dle 

platného stanoviska EIA, musí proběhnout minimálně 3-4 

letý monitoring zvěře. Ten začal letos na jaře. Projektování 

případných kompenzačních nebo ochranných opatření 

v DUR se bez těchto výstupů s ohledem na platnou 

podmínku EIA bohužel neobejde.    

Ve výsledku se zatím zdá, že vše jde v přípravě této stavby 

dle původních předpokladů, ale v tuto chvíli jsme nuceni 

čekat na dílčí procesy, které nelze nijak zkrátit ani 

vynechat.  
 

-    Železniční trať: Druhou a neméně významnou 

uvažovanou stavbou v našem městě je zdvojkolejnění 

železniční trati ve směru na Choceň a Týniště nad Orlicí. 

Od zástupců investora – Správa železniční dopravní cesty 

(SŽDC) jsem se dozvěděl, že v současné  

době velká aktivita kolem této stavby není. Dne 8. 10. 2019 

byla ze strany investora podána Dokumentace EIA na 

Ministerstvo životního prostředí. Změna ZÚR (Zásad 

územního rozvoje) Pardubického kraje, která je potřeba, 

aby mohla být podána Žádost o územní rozhodnutí, bude 

dle vyjádření KÚ Pardubice nejdříve v polovině příštího 

roku. Z výše uvedeného se předpokládá zpoždění realizace 

této stavby (vše bude odvislé především od termínu změny 

ZÚR).  
 

 

- Modernizace veřejného osvětlení: Okolo 

borohrádeckého náměstí se již každý večer rozsvěcují nově 

instalovaná LED svítidla veřejného osvětlení. Brzy tomu 

tak bude i u vysokých stožárů uprostřed náměstí a okolo 

silnice I/36 v ulici 5. května po železniční viadukt. V tomto 

úseku bude i několik lamp nově doplněno. Kompletní 

rekonstrukcí již prošel i elektrický rozvaděč pod náměstím. 

I v rámci přípravy rozpočtu na rok 2020 chceme alokovat 

dostatečný objem finančních prostředků, abychom mohli 

pokračovat v nastoleném trendu modernizací a 

rekonstrukcí veřejného osvětlení i na dalších místech 

našeho města.   
 

- Oprava sokolovny: Níže přikládám fotografii 

z avizovaných rekonstrukcí a oprav, které proběhly 

v budově sokolovny. Jedná se například o 

renovaci parketové podlahy velkého sálu, další etapu 

výměny oken, doplnění svítidel apod. Mám radost 

z každého malého kroku, který vede k vylepšení vzhledu a 

hlavně funkčnosti této budovy.  
 

 

- Úspěch našich fotbalistů: Rád bych na tomto 

místě veřejně pogratuloval hráčům TJ Lokomotiva 

Borohrádek - oddílu kopané - kategorii mužů za skvělou 

reprezentaci našeho města. Borohrádečtí fotbalisté se po 

skvělých výkonech stali vítězi letošního ročníku Poháru 

Okresního fotbalového svazu Rychnov nad Kněžnou.  
 

- Audit: Dne 30. 10. 2019 se uskutečnilo dílčí 

přezkoumání hospodaření města Borohrádek od počátku 

roku 2019 do konce měsíce října. Kontrolní audit ve své 

zprávě konstatuje, že v hospodaření města nebyly nalezeny 

chyby a nedostatky. Předmětem kontroly byly především 

tolik oblíbené dotační prostředky, provádění výběrových 

řízení, zveřejňování dokumentů, vedení účetnictví, zápisy 

z rady města a veřejných zastupitelstev, schvalování 

nájemních smluv a smluv o převodu majetku, výsledky 
kontrol zřízených organizací a další. Děkuji všem 

zaměstnancům Městského úřadu Borohrádek za 

https://302719.rajce.idnes.cz/Finale_okresniho_poharu_2019/
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svědomitou práci, především pak naší vedoucí finančního 

odboru paní Lence Kapuciánové. 
 

- Změna územního plánu: Společnost AURUM 

Pardubice předala zástupcům města Borohrádek 

zpracovaný návrh zadání Změny územního plánu č. 2. Ten 

byl postoupen na pověřený Městský úřad (MÚ) do 

Kostelce nad Orlicí. Následovat bude společné jednání o 

návrhu této změny a vyhodnocení jeho vlivů na udržitelný 

rozvoj, a to dne 6. 11. 2019 na MÚ Kostelec nad Orlicí. Do 

30 dnů od tohoto jednání mohou dotčené orgány, sousední 

obce a ostatní obeslaní, uplatnit svá stanoviska. Na základě 

nich bude provedena případná úprava návrhu zadání, a to 

bude předloženo k veřejnému projednání. Do návrhu 

Změny č. 2 Územního plánu Borohrádek je možné 

nahlédnout na MÚ Kostelec nad Orlicí, MÚ Borohrádek a 

na internetových stránkách města Kostelec nad Orlicí 

www.kostelecno.cz záložka městský úřad - územní plány - 

Borohrádek. 
 

- Regulační plán:  Souběžně se změnou územního 

plánu je pořizován regulační plán Borohrádek sever – Pod 

Pilou. Jedná se o území mezi Smetanovou a Havlíčkovou 

ulicí určené k zastavění. Regulační plán navrhne možnosti 

dopravního napojení tohoto území, možnosti napojení na 

technickou infrastrukturu, vymezí plochy veřejných 

prostranství, jejichž součástí budou pozemní komunikace. 

Stanoví prostorové podmínky pro umisťování staveb – 

uliční čáru, výškovou hladinu zástavby, podrobné 

podmínky určující využití pozemku, polohu staveb, 

hmotové charakteristiky, vč. zastřešení, aj. Projednávání 

návrhu zadání bylo oznámeno 23. 10. 2019. Do 22. 11. 

2019 je vystaveno k veřejnému nahlédnutí na MÚ Kostelec 

nad Orlicí, MÚ Borohrádek a internetových stránkách 

města Kostelec nad Orlicí www.kostelecno.cz záložka 

městský úřad - územní plány - Borohrádek. Do 30 dnů od 

obdržení návrhu zadání mají dotčené orgány státní správy 

uplatnit svá vyjádření. Na základě nich bude provedena 

případná úprava návrhu zadání, a to bude předloženo 

k veřejnému projednání. 

-        Státní svátky: V pondělí 28. října 2019 jsme si 

připomněli 101. výročí vzniku Československa. U 

příležitosti tohoto státního svátku položili zástupci města 

Borohrádek kytice u Pomníku padlých a na válečných 

hrobech. 

Další významný den si budeme připomínat i v neděli 17. 

listopadu 2019. Státní svátek, Den boje za svobodu a 

demokracii, Mezinárodní den studentů a také den, který v 

roce 1989 odstartoval sametovou revoluci – tím vším je 17. 

listopad. Tento den oslavíme 30. výročí sametové revoluce. 

Jako sametová revoluce je označováno období mezi 17. 

listopadem a 29. prosincem 1989, ve kterém proběhly 

politické změny v bývalém Československu, které 

zapříčinily pád komunistického režimu. Československo se 

po pádu totality, ke kterému výrazně napomohl také rozpad 

Východního bloku, stalo demokratickou zemí. Během 

státního převratu nebyl zmařen jediný život, kromě 

napadení demonstrantů 17. listopadu 1989 Veřejnou 
bezpečností, nedošlo k žádnému násilí. Právě pro absenci 

násilí při převzetí moci se toto období nazývá "sametovou 

revolucí". Nejcennějším přínosem sametové revoluce je 

zcela jistě svoboda a s ní spojená zodpovědnost. Bohužel 

mi připadá, že si nynější svobody často nevážíme a na 

zodpovědnost za svoje rozhodování a konání rádi 

zapomínáme. Přál bych si, aby ve společnosti bylo více 

pokory, úcty, porozumění, slušnosti, solidarity a méně 

pokrytectví, korupce, zlodějiny a neúcty… 

- Anketa: Na webových stánkách města 

Borohrádek (www.mestoborohradek.cz) byl zveřejněn 

odkaz na dotazník týkající se veřejné hromadné dopravy v 

obcích v blízkosti železniční trati Moravany – Holice – 

Borohrádek. Jeho autorem je student Dopravní fakulty Jana 

Pernera Univerzity Pardubice Tomáš Kříž. Následné 

vyhodnocení vyplněných dotazníků bude součástí 

diplomové práce studenta a mohlo by posloužit i při 

rozhodování, zda usilovat o obnovení veřejné hromadné 

dopravy na trati 016 v úseku Borohrádek - Holice. 

Dotazník je možno vyplnit a odevzdat i v papírové podobě 

na podatelně Městského úřadu Borohrádek.   
 

- Adventní trhy: Na sobotu 30. 11. 2019 připravuje 

město Borohrádek ve spolupráci s kulturní komisí další 

ročník prodejních adventních trhů spojených s rozsvícením 

vánočního stromu. Připraven bude i kulturní program a 

tradiční hudební vystoupení žáků obou ZŠ a MŠ. Přijďte se 

naladit na adventní čas, zakoupit si jmelí či adventní věnec 

nebo jen ochutnat punč, svařené víno... Všichni jste srdečně 

zváni. Přeji Vám všem krásný podzim plný barev a mnoho 

důvodů k úsměvům na rtech. Protože s úsměvem jde vše 

tak nějak líp… 

Váš starosta, Mgr. Martin Moravec  

 

   Informační servis městského úřadu 

 
 

Když znělka není právě hit   
Znělka hlášení městského rozhlasu v Borohrádku se stala 

tématem příležitostných setkání pracovníků městského 

úřadu s občany města. 

Její výběr není nikdy jednoduchý a to, že se někomu líbí, 

jinému ne, je přirozené. Ke změně se přistoupilo právě 

z důvodu připomínek některých občanů, že ta původní se 

používá dlouho a že to chce něco jiného. Pro výběr znělky 

pořídilo v minulosti město CD nosič s melodiemi, zvuky a 

signály, které nepodléhají autorským právům, aby se 

z každého přehrání nemusel platit autorský poplatek. Právě 

z tohoto CD byla vybrána minulá znělka. 

Součástí nového softwaru pro provozování městského 

rozhlasu, který bylo nutno pořídit, byly i krátké skladby, 

z nichž jedna byla kolektivem pracovníků města vybrána 

jako nová znělka. Po jistých úpravách jste ji začali slýchat 

před každou rozhlasovou relací, a jak jsem uvedl v úvodu, 

nelze se divit, že i na tuto se začaly objevovat rozličné 

názory.  

Vrátit se k té původní či zachovat stávající? Toto téma je 

otevřené, nechme mu ještě čas, no a může dojít i k variantě, 

že se tento článek stane impulzem pro autorskou tvorbu a 
může tak vzniknout znělka, jejíž autor bude někdo z Vás, a 

http://www.kostelecno.cz/
http://www.kostelecno.cz/
http://www.mestoborohradek.cz/
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právě ona se může stát tou pravou pro širokou 

borohrádeckou veřejnost.  

Dejme tedy tomuto tématu ještě čas a třeba budeme i 

překvapeni. 

Zdeněk Cablk 
 

Provoz sběrného místa komunálního odpadu 
Sběrné místo komunálního odpadu slouží k odkládání 

komunálního odpadu v areálu bývalé ŽPSV.  

Od 1.12.2019 do 29.2.2020 bude otevřeno pouze 

v sobotu od 8.oo do 12.oo hodin.  
Využít jej mohou občané Borohrádku, včetně místní části 

Šachov, kteří se dostaví v provozní době a prokáží 

se EVIDENČNÍ KARTOU (lze získat v podatelně 

městského úřadu).  

Správce sběrného místa: Miloslav Bureš tel.č.775 442 570. 

 

  Pošta s.p. Borohrádek informuje 
 

Po vzájemné dohodě mezi městem Borohrádek, 

zastoupeným starostou města panem Mgr. Martinem 

Moravcem a Českou poštou, s.p. zastoupenou vedoucí 

oblastní pošty Rychnov nad Kněžnou Mgr. Ladislavou 

Kašparovou, dojde od 1.1.2020 na poště Borohrádek 

k trvalé změně hodin pro veřejnost v následujícím rozsahu: 
 

Pondělí,  8.00-11.00,  13.00-17.00 hodin 

Úterý,   8.00-11.00,  13.00-16.30 hodin 

Středa  8.00-11.00,  13.00-17.00 hodin 

Čtvrtek  8.00-11.00,  13.00-16.30 hodin 

Pátek  8.00-11.00,  13.00-15.30 hodin 

/MěÚ/ 

 

  Ohlédnutí za Pochodem 2019 
 

Příprava letošního ročníku Pochodu, který byl původně 

směřován k  jelenským sousedům, se trochu zkomplikovala 

nesouhlasem vlastníků „hraběcích“ lesních pozemků mezi 

Borohrádkem a Horním Jelením. Museli jsme tak opustit 

myšlenku, že se podíváme k našim sousedům na Horní 

Jelení, byť s námi celou akci připravovali a byli velmi 

vstřícní. Bohužel tím došlo i k časovému posunu 

obvyklého termínu konání. 

Delší trasa pochodu (17 km) nakonec směřovala městskými 

lesy ke splavu, odtud na Šachov, Chotiv, písník Světlá a 

zpět. Kratší okruh (7,5km) vedl od splavu zpět do 

Borohrádku. Startovalo se v místním kině, kde každý 

účastník obdržel kartičku na razítka z jednotlivých 

stanovišť a mapku. Letos na trasu vyrazilo 110 účastníků, 

což bylo bohužel nejméně ze všech sedmi předchozích 

ročníků. 

 
Byla připravena stanoviště, na kterých si účastníci mohli 

vyzkoušet různé znalosti a dovednosti. Na cyklostezce to 

byl slalom na koloběžkách, u Perlové studánky rybářské 

techniky, u splavu se ochutnávaly svatební koláčky a 

doplňovaly tekutiny, na Šachově byl připraven zahradnický 

kvíz, u Chotivy čekala na návštěvníky střelba z luku a na 

Světlé pak vodácký víceboj. Závěrečná zastávka u Bozetic 

nabízela různorodé sportovní disciplíny. Počasí přálo 

pochodujícím, a tak se opakovala situace z roku 2017. 

Houby byly v lese na každém kroku, a tak málokdo přišel 

s prázdnou. V cíli čekala na všechny, kdo dorazili zpět, 

malá odměna, pamětní list a možnost občerstvení v podobě 

grilované klobásy.  

Město děkuje za výbornou spolupráci ASPV Borohrádek, 

TJ Lokomotivě Borohrádek, Mysliveckému spolku 

Borohrádek, MO Českého rybářského svazu Borohrádek, 

vodáckému spolku CVAK, ZO Českého zahrádkářského 

svazu I. Borohrádek, pracovníkům technických služeb 

města, hasičům a všem, kteří přispěli k hladkému průběhu 

celého dne. 

/MÚ/ 
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Zubní pohotovost – rozpis služeb 
Ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 

8.oo – 12.oo hodin 
 

    23.11. MDDr. Matějková Denisa 734 324 600 

    Záhumenská 445, České Meziříčí  

    24.11. MUDr. Miřejovská Dagmar 494 323 152 

    Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí 

    30.11.  MDDr. Motyčka Martin 775 224 093 

    Komenského 44, Rychnov nad Kněžnou 

    01.12. MUDr. Nentvichová Eva 494 623 775 

    K. Michla 942, Dobruška 

    07.12. MDDr. Petrák Tomáš  721 200 244 

    Náměstí Dr. Lützowa 244, Vamberk  

    08.12. MUDr. Plšková Ivona  494 534 841 

    Svatohavelská 266, Rychnov nad Kněžnou 

    14.12. MUDr. Podolská Jana  494 371 783 

    poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště n. O. 

    15.12. MUDr. Pokorná Jaroslava 494 515 697 

    poliklinika Rychnov nad Kněžnou 

    21.12. MUDr. Pokorná Věra  494 667 628 

    Jana Pitry 448, Opočno 

    22.12. MUDr. Přibylová Marta 494 322 706 

    Komenského 209, Častolovice 

    24.12. MUDr. Skřičková Zdena 494 515 695 

    poliklinika, Rychnov nad Kněžnou 

    25.12. MUDr. Stejskalová Věra 494 381 263 

    Kout 566, Borohrádek 

    26.12. MUDr. Světlík Filip  777 667 353 

    Tyršova 515, Opočno 

    28.12. MUDr. Sudová Simona  494 371 031 

    poliklinika, Mírové nám.88, Rychnov n.K. 

    29.12. MUDr. Štulík Richard  494 515 693 

    poliklinika Rychnov nad Kněžnou 

    01.01. MUDr. Tancurinová Jana 736 419 151 

    Náměstí Dr. Lützowa 345, Vamberk 

 

 

 

 Vzpomínka 

 
V neznámý svět odešel jsi spát, 
zaplakal každý, kdo Tě měl rád. 

Ta rána na srdci stále bolí 
a zapomenout nedovolí. 

 

Dne 29. října 2019 uplynulo čtvrté výročí 

úmrtí našeho drahého manžela, tatínka a  

dědečka, pana Jana Kamenického. 

S láskou vzpomínají manželka, děti a vnoučata. 

 

Vzpomínky zůstanou v našich srdcích  
 

Dne 28. listopadu uplyne již deset let 

od úmrtí mého drahého manžela, 

tatínka, dědečka a pradědečka  

pana Jiřího  M a c h a . 

Stále vzpomínají manželka Květa, 

Naďa a Jirka, děti s rodinami. 
 

 

Co jiného Ti dát,  

jen kytičku na hrob a vzpomínat. 
 

 

Dne 20. prosince 2019 

uplynou dva roky od odchodu našeho 

milého syna, manžela, tatínka a 

dědečka pana Josefa Staňka. 

S láskou stále vzpomíná celá rodina. 

 

 

Dne 31. prosince 2019 by se náš 

milovaný tatínek, manžel, dědeček a 

pradědeček pan Josef Čermák  

dožil „85 let“. 

S velkou úctou a láskou vzpomínají 

manželka, dcery a syn s rodinami. 

  

 

 

 

 

 
 

 

  Knihovna Borohrádek 
 

 
 

 

Knižní novinky 
 

Deník malého Minecrafťáka 6 /Cube Kid  

Egon: děsná psina / Petra Baďurová 

Spratek: příběh dítěte, které nikdo nemiloval/ T. L. Hayden 

Černý led 2./ Michael Connelly 

Faja 2./ Petra Stehlíková  

Nůž / Jo Nesbø 

Pán hor. IV. /Hana Marie Körnerová 

Pán hor. III. /Hana Marie Körnerová 

Blouznivec / Daniel Palmer  

Zvířecí nemocnice. Srnče v nouzi /Tatjana Geßlerová   

Křišťály moci. Zrada temného elfa 1./ Michaela Burdová 

Křišťály moci. Hněv Pána ohně 2../ Michaela Burdová 

Křišťály moci. Věž zkázy 3. / Michaela Burdová  

Křišťály moci. Minotaurus 4./ Minotaurus / M. Burdová 

Kdo je Charlotte? / Catherine Coulter 

Krajina světla / Nora Robertsová  

Sophie: skutečný příběh o neuvěřitelném psím putování / 

                                                               Emma Pearseová  

Stíny horkého léta / Bronwyn Parry  

Lord John a skotský vězeň / Diana Gabaldon  

Nebezpečné útočiště / Nora Robertsová  
 

 

Výpůjční doba: 

 

každé pondělí  14.30 – 18.30 hodin 

každý čtvrtek  09.30 – 11.30 hodin 
 

Hana Sedláková, tel.č. 606 154 043 

knihovna.borohradek@seznam.cz 
 

mailto:knihovna.borohradek@seznam.cz
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  Městské kino Borohrádek 
 

pátek 6. prosince 2019 od 16.oo a od 18.oo hodin 
 

LVÍ KRÁL 
 

 

 

 

 

 

Snímek Lví král se odehrává v africké savaně, kde se narodil 

budoucí panovník všeho živého. Malý lví princ Simba 

zbožňuje svého otce, lvího krále Mufasu, a připravuje se na 

svou budoucí vládu. Avšak ne všichni se z malého Simby 

radují. Mufasův bratr Scar, původní následník trůnu, spřádá 

své vlastní, temné plány. Souboj o Lví skálu plný intrik, 

dramat a po nečekané tragédii skončí Simbovým 

vyhnanstvím. Za pomoci dvou nových přátel musí Simba 

dospět a stát se tím, kým je mu souzeno být.  

Animovaný, 109 minut, promítá se bez vstupného 

 
 

SLUŽBY – KVĚTINY Libuše Smisitelová 
se těší na Vaši návštěvu 

 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 
 

 

 

 

STŘÍHÁNÍ 

A ÚPRAVA VAŠICH MAZLÍČKŮ 

V HOLICÍCH 
 

Objednávky na tel. čísle 732 974 182 

 

 

 

  Klub důchodců Borohrádek 
 

Opět se začíná barvit listí na stromech, čas běží jako 

zběsilý, a tak nastává čas, abychom zhodnotili naši práci 

v klubu důchodců za uplynulé období. Poslední náš 

příspěvek do městského zpravodaje byl v dubnu a za tu 
dobu jsme uspořádali spoustu akcí nejen pro naše členy, ale 

naši členové spolu s dalšími občany města se zúčastnili 

některých akcí ve spolupráci s městem Borohrádek, ASPV, 

Obecním úřadem Bolehošť apod. 

Měsíce květen a červen bývají před letními prázdninami 

doslova nabity akcemi. Vše začíná oslavou Svátku matek 

v našem kině, kde našim členkám popřály k jejich svátku 

kulturním vystoupením žákyně CZŠ v Borohrádku. 

Uskutečnili jsme dva výlety, a sice výlet krajem Vysočiny, 

spojený s návštěvou a prohlídkou kostela v Luži, muzea 

obuvi a kamene ve Skutči, a pokračovali jsme návštěvou 

skanzenu v Hlinsku, na závěr nás čekalo město Polička. Ve 

spolupráci s neziskovou organizací Hurá na výlet z Hradce 

Králové jsme absolvovali výlet na Senior Festival 2019 

v Chrudimi s vystoupením Evy a Vaška, Moravanky a 

dalších hudebních uskupení. Od Obecního úřadu v 

Bolehošti jsme byli pozváni na hudební estrády, a sice na 

Piňakoládu  a v měsíci září na koncert Marty Vančové. Obě 

tyto akce se vydařily a naši členové si je užili a určitě se 

pobavili.  

Velká účast našich členů byla při konání dalšího ročníku 

soutěže „Seniorské sportovní hry Královéhradeckého 

kraje“, který pořádalo město Borohrádek. Naši členové se 

nejen aktivně zapojili do sportovních disciplín, kde získali 

řadu medailových umístění, ale další se podíleli na 

organizaci některých soutěží i v týmu, který zabezpečoval 

hladký průběh celé akce. Těchto her se zúčastnili i senioři 

z Havlovic, kterým se u nás velice líbilo a výsledkem bylo 
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jejich pozvání našich seniorů na „Olympiádu pro starší a 

dříve narozené“. Po dohodě s ASPV nás jel plný autobus  

seniorů - sportovců do Havlovic a velice jsme si to tam 

všichni užili.  

Hned po prázdninách jsme vyrazili na výlet na zámek 

Jaroměřice nad Rokytnou, spojený s prohlídkou zámku a 

přilehlých zahrad, a dalším cílem bylo město Telč. 

Z pravidelných akcí jen připomeneme tradiční a oblíbené 

turnaje v kuželkách v Třebechovicích, kde plánujeme 

utkání se seniory z Častolovic, nedělní taneční odpoledne 

v našem kině, společné posezení s jubilanty našeho klubu a 

samozřejmě čtvrteční schůzky v naší klubovně.  

Do konce roku proběhne členská schůze a s rokem 2019 se 

rozloučíme 27. prosince v kině. V našem klubu je 

organizováno celkem 91 členů, z toho 14 mužů.  

Závěrem našeho příspěvku bychom rádi poděkovali městu 

Borohrádek za podporu a spolupráci, bez které by nebylo 

možné takové množství akcí uskutečnit.  

za Klub důchodců v Borohrádku Marie Černá 
 

 

   Drakiáda a halloweenská stezka na Šachově  

 
V sobotu 12.10.2019 jsme uspořádali na Šachově drakiádu 

a halloweenskou stezku pro děti. Přálo nám krásné 

slunečné počasí a díky tomu se na této akci sešel hojný 

počet dětí i dospělých. Vítr foukal tak akorát a mnoho 

barevných draků létalo nad našimi hlavami. Pro děti bylo 

připraveno ještě kreativní tvoření ve formě výroby zvířátek 

z kaštanů a vybarvování draků z kartonu.  
Za vyčerpávající výkon při pouštění draků i kreativním 

tvoření si děti i dospělí opekli nad ohněm párky, aby měli 
sílu na večerní halloweenskou stezku plnou strašidelných 

dýní. Děti na ni byly vybaveny svítícími lampióny. I když 

byla tma, všechny děti odvážně strašidelnou stezkou 

prošly.  

Za odměnu dostaly perníčky ve tvaru halloweenské dýně a 

lampiony štěstí, které společně se svými rodiči vypustily 

k setmělé obloze. 

Podzimní akce se nám vydařila a všichni jsme si odpoledne 

i večer užili. 

Osadní výbor Šachova 

 

  Hasičský sbor města 
 

Výjezdová činnost hasičů byla v letošním roce opět velice 

pestrá.  Silné bouřky a větrné počasí v letním období nám 

závěrem měsíce srpna přinesly zvýšený počet zásahů na 

odklízení jejich následků. Při těchto událostech jsme 

zasahovali v 10 případech, jednalo se o odklízení 

popadaných stromů a zprůjezdnění komunikací.  V našem 
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okolí se stalo 15 dopravních nehod, které si vyžádaly naši 

asistenci, v několika případech i s vážnými následky. 

Nejčastěji se stávají vážné dopravní nehody na úseku 

silnice 1/36 Borohrádek - Čestice 55 – 59 km. Na tomto 

čtyřkilometrovém úseku jsme zasahovali skoro každý 

měsíc u dopravních nehod.  Naše jednotka byla požádána 

ve třech případech zdravotnickou záchrannou službou o 

výpomoc při záchraně osoby.  V jednom případě této 

spolupráce se nám podařilo za pomoci AED 

(automatizovaného externího defibrilátoru), který je 

čtvrtým rokem ve výbavě naší jednotky, oživit jednu 

osobu.  Zasahujeme také v rámci mimokrajské spolupráce 

v pardubickém kraji, v tomto roce u pěti událostí.  Počet 

zásahů na konci desátého měsíce je 57, což je o několik více 

než v loňském roce. Toto navýšení je přirozený trend 

dnešní doby a my, hasiči, se neustále setkáváme s novými 

pracovními postupy při těchto zásazích. Je stále se co učit 

a naše jednotka je v tomto směru na velice dobré úrovni. 

Většina členů hasičského sboru má znalosti a odbornosti v 

technických profesích a jejich zájem o zvyšování 

kvalifikace u sboru je stále vyšší.  Jeden z nejčastějších 

zásahů v tomto roce jsou dopravní nehody. Specifikace 

tohoto zásahu je případné další nebezpečí na komunikaci a 

následné poškození na zdraví zúčastněných osob. Pro nás 

toto znamená co nejrychleji odstranit další nebezpečí na 

místě zásahu, poskytnout první pomoc zraněným a to v co 

nejkratší možné době. U dopravních nehod je důležitá 

znalost konstrukce vozidel a poskytování první pomoci. 

Další velice zajímavou práci jsme provedli při plnění 

nádrže vodou u parní lokomotivy, která projížděla naší 

železniční stanicí u příležitosti oslav ČD. V měsíci říjnu 

tomu bylo již 10 let, co jsme zařadili do výjezdu v historii 

první novou hasičskou cisternu CAS 20 Tatra 815 Terrno.  

V roce 2020 čekají naší jednotku města nemalé změny a 

jubilea. Tyto změny budou důležitým krokem v činnosti 

jednotky, a tím zhodnocení našeho dosavadního zájmu a 

práce. Oslavíme také výročí 140 let od založení hasičského 

sboru města a uspořádáme zde soutěž v požárním útoku. 

Prezentace naší hasičské jednotky je na velice dobré 

úrovni. Neustále provozujeme a zdokonalujeme naše 

webové stránky www.hasici.borohradek.cz a těší nás jejich 

návštěvnost. Najdete zde podrobné informace o zásazích a 

o činnosti hasičů. Díky moderní technologii pro svolávání 

hasičů při vyhlášení poplachu systémem FIREPORT, 

kterou jsme začali využívat, máme dnes možnost i Vám 

všem na našem facebookovém profilu Hasiči Borohrádek 

za několik málo minut po vyhlášení poplachu podat 

informace, o jakou událost se jedná.   

Právě v těchto dnech probíhá rekonstrukce hasičské 

zbrojnice. Na základě vypracovaného projektu a žádosti 

jsme získali jak finanční, tak i věcnou podporu a započali 

tak opět svépomocí, tentokrát stavebními pracemi. Po 

celkovém dokončení tohoto projektu na jaře roku 2020 

Jednotka hasičů získá dvě nová garážová stání pro 

bezpečné a efektivní uložení zásahové techniky a možnost 

tuto techniku opravovat a udržovat v tom nejlepším 

provozuschopném stavu. Celá budova dostane také nový 

kabát a provedeme drobné úpravy přístupových ploch. 

Všechny tyto práce si část členů jednotky hasičů provádí 

sama svépomocí ve svém volném čase.  

Děkuji těm členům jednotky, kteří pracují na rekonstrukci 

budovy, a všem, kteří nás doposud podpořili.                                                                  

velitel  JSDH Borohrádek Petr Šrámek 
 

 

 Příčiny a důsledky rozpadu jednotné  

 regionální ceny pro vodné a stočné na Rychnovsku 

 

Od 1.7.2019 došlo k rozpadu jednotné regionální ceny pro 

vodné a stočné. Příčin, které vedly k rozpadu regionální 

ceny, bylo víc. Za prvé si vlastníci uvědomili ekonomickou 

efektivnost vodovodů. Zjednodušeně řečeno ekonomicky 

efektivnějšími jsou vodovody s velkým počtem 

napojených obyvatel na rozdíl od dlouhých vodovodů 

s malým počtem napojených obyvatel.  Vlastníci 

ekonomicky efektivních vodovodů potom nesouhlasili 

s tím, aby občané zpravidla větších měst nepřiměřeně 

přispívali  na cenu vody občanům v některých srovnatelně 

velkých městech. Za druhé nedohoda na přerozdělení 

nájemného s ohledem na ekonomickou efektivnost a za 

třetí požadavek VS Císařská Studánka na vystoupení 

z regionální ceny v nejbližším možném termínu. V případě 

odkanalizování byla situace obdobná. V průběhu 

projednávání přepočtu regionální ceny i další, zejména 

ekonomicky silnější vlastníci, projevili zájem z ceny 

vystoupit a jak cena pro vodné tak cena pro stočné se 

rozpadla.  

Skončila tak plošná solidarita napříč regionem 

provozovaným společností AQUA SERVIS, a.s. 

Neskončila však solidarita některých větších měst vůči 

malým, zpravidla spádovým obcím. Některé obce se 

dohodly na uplatňování společné ceny a vznikly tzv. 

„cenové unie“. V případě dodávky pitné vody tak vzniklo 

5 cenových unií (Rychnov a obce, Dobruška a obce, 
Kostelec a Tutleky, Císařská studánka a Dřížná, Doudleby 

a Záměl) a 5 samostatných cen pro vodné uplatňovaných 

v rámci svazku  obcí Tichá Orlice, Obecní voda, Křivina 

a obcí Bolehošť a Lípa nad Orlicí.  Kromě spádovosti měla 

na vznik cenových unií nemalý vliv propojenost 

jednotlivých vodovodů a ochota k vzájemné osobní 

spolupráci. U vody odpadní byla situace odlišná, neboť 

systémy nejsou propojeny a každý vlastník kanalizace 

a čistírny odpadních vod má svoji cenu, vzniklo tedy 8 cen 

pro stočné. Cena vody v konkrétním území bude 

počínaje 1.1.2020 odrážet reálné náklady spojené s její 

výrobou a dodávkou popř. odváděním a čištěním. Její 

výše bude určena individuálně na základě vykázaných 

nákladových položek a přiměřené výše zisku. Dalším 

parametrem pro stanovení ceny vody je její spotřeba. Čím 

více kubíků se z vodovodu odebere a do kanalizace 

vypustí, tím levnější může být, protože velká část nákladů 

na provoz a údržbu vodovodních a kanalizačních systémů 

zůstává téměř na stejné úrovni bez ohledu na množství 

spotřebované vody.  

Většina obyvatel bere dostupnost pitné vody jako 

samozřejmost a nepřipouští si, že by mohl být její 
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nedostatek. Spousta lidí si myslí, že voda nikomu nepatří a 

měla by být téměř zadarmo. Voda je skutečně „věcí“ 

veřejnou. To, co lidé platí na účtech za vodné a stočné, je 

cenou za služby spojené s dodávkou a odváděním a 

čištěním odpadních vod. Koncový zákazník mimo ceny a 

kvality očekává spolehlivé zásobování pitnou vodou a 

kontinuální odvádění odpadní vody. Voda je vyráběna 

nepřetržitě, tzn. v každém okamžiku je připravena pro 

odběratele a v každém okamžiku je zabezpečeno její 

odvádění do kanalizace s následným vyčištěním na 
čistírně odpadních vod. Pokud neporoste množství 

spotřebované (fakturované) vody, bude se cena za dodávku 

pitné vody a odvedené odpadní vody zvyšovat, a to 

zejména s ohledem na růst nákladů na elektrickou energii, 

likvidaci kalů a mzdových prostředků a s nimi spojených 

nakupovaných prací a služeb (opravy, rozbory vod, servis 

strojů a zařízení). Významnou součást ceny pro vodné a 

stočné potom tvoří nájemné, které vyplácíme vlastníku 

infrastruktury a které by mělo být vnímáno jako zdroj 

finančních prostředků pro udržování vodovodů, 

kanalizací a ČOV v řádném stavu pro budoucí 

generace. 
V Rychnově nad Kněžnou 1.11.2019 

za AQUA SERVIS, a.s. Ing. Iveta Doležalová 
 

                                                                                                               

   Myslivecký spolek Borohrádek 
 

TOLERANCE 
Myslivost od slova mysleti, říkaval mi táta, když mi před 

osmdesáti lety dával první transfuze zelené krve. A tak jsem 

se několikrát zamyslel nad článkem pana Ing. Suse v našem 

městském zpravodaji. Koncepce článku napovídá, že se 

nejedná o snahu vyvolat polemiku, ale že by měl vyvolat 

mezi spoluobčany města zájem o přírodu kolem nás, o naše 

životní prostředí. A to už je důvod pro kohokoli a tedy i pro 

mne, rozhlédnout se a hledat, či ještě lépe, nalézat 

potřebnou inspiraci a podělit se o ni. 

Článek se opírá o několik nepochybných pravd. Ano, je 

řada příčin, které podmiňují stav našeho životního 

prostředí, stav přírody, ale také mezilidské vztahy, názory 

společenských skupin i jednotlivců. Je jistě nezbytné 

zabývat se takovými příčinami ze všech možných úhlů 

pohledu. Na článkem položené otázky si tedy musíme 

odpovědět. Veřejně i sami sobě. 

Z článku přímo vyplývá závěr, jak nezbytná je spolupráce 

nás všech při ochraně a vlastně zachování naší přírody. 

Odpovědné a realizovatelné kroky ke splnění tohoto úkolu, 

stojícího před celým lidstvem, je možno udělat pouze za 

důsledného zvážení všech lidských oprávněných zájmů, 

které se téměř vždycky přírody bezprostředně dotýkají. A 

mluvíme-li o různých úhlech pohledu, vycházíme vždy z 

priorit, jaké si stanovuje jednotlivec, skupina lidí či lidstvo 

jako celek na základě svých zájmů. Tolerance mezi všemi 

účastníky je – pokud poctivá snaha všech má vyústit k 

všeobecnému úspěchu – naprosto nezbytná. Každý z těch, 

kdo se o přírodu zajímá, umí snést ze svého úhlu pohledu 

vždycky dostatek pádných argumentů a na jejich základě 

dovozovat, co vše je třeba. Jde o to rozeznávat pečlivě 

nepřekročitelné hranice zájmů vlastních i zájmů ostatních 

subjektů, ale hlavně prospěch samotného života přírody, 

podmínek jejího přetrvání vzdor našim lidským zájmům.  

A tak jsem porovnal takové zřejmě různorodé zájmy z těch 

jiných úhlů pohledu a snesl argumenty z toho mého úhlu 

pohledu. Zjistil jsem, že je to materiál, který nemůže 

městský zpravodaj zařadit nejen pro jeho mnohastránkovou 

šíři, ale také s ohledem na zájmy jeho čtenářů. 

Pro naše spoluobčany je pouze nezbytné upozornit na 

neoddiskutovatelné skutečnosti, respektující zájem 

ochrany přírody, zájem lidské společnosti i jejich 

jednotlivců a současné zákonné předpisy. Na otázky tak 

odpovídám: Ano – je nutno přikrmovat zvěř. Ano – je nutno 

chránit zvěř před způsoby hospodaření na honebních 

pozemcích, které zvěř poškozují na životech a její existenci 

v teritoriích vůbec. Ano – je nutno vypouštět zvěř. Ano – je 

nutno zarybňovat rybářská zařízení. Ano – je nutno chránit 

výsledky práce zemědělských a lesních hospodářů. Ano – 

je nutno vyhledávat iniciativní návrhy všech, kdo se o 

přírodu zajímají a vytvářet předpoklady k využití dobrých 

nápadů, nepoškozujících především přírodu, ale také 

neúměrně oprávněné zájmy jich samotných.   A to je ta 

tolerance! 

Je třeba nepřetržité, dlouhodobé vzájemné spolupráce, v 

úzkém styku dohadovat, co kdo jsme schopni a povinni pro 

naší přírodu udělat, kdo a jak můžeme upřednostnit zájem 

přírody a zájem veřejný nad zájem vlastní. Myslím, že za 

borohrádecké myslivce mohu takovou spolupráci za 

vzájemného pochopení nabídnout. 

Ten široce zdůvodněný materiál, dokumentovaný 

dostupnými odbornými i zákonnými argumenty, jsem 

nezahodil a ponechávám na čtenářích zpravodaje, zda se o 

něj budou zajímat. Jedno vyhotovení jsem redakci 

zpravodaje doručil a vás na vyzvání rád s jeho obsahem 

seznámím. 

JUDr. Jiří Herold 
 

  Péče o duševní zdraví 
 

Do nepříznivé finanční situace se dnes a denně dostává 

mnoho lidí. V případě osob s psychickým onemocněním 

je pravděpodobnost spadnout do dluhové pasti či 

naletět skrytě nevýhodné nabídce ještě vyšší. S lidmi, 

kteří se kvůli svému duševnímu stavu dostali do 

finančních potíží, se často v praxi setkávají i sociální 

pracovníci Péče o duševní zdraví. 
Pracovníci z organizace Péče o duševní zdraví (PDZ) se 

snaží pomáhat lidem s vážným duševním onemocněním 

zvládat veškeré situace běžného života. Jednou z nich je i 

finanční hospodaření. S touto zakázkou přichází klienti za 

pracovníky velmi často. Jde o pomoc se zajištěním příjmu 

formou dávek, přenastavení hospodaření, ale i řešení dluhů. 

Do nepříznivé finanční situace se obvykle dostanou kvůli 

důvěřivosti, rozhodování pod tlakem nebo neschopnosti 

finančně plánovat. „Zadlužení našich klientů vzniká i 

z banalit, jako je nezaplacení složenek, které přišly v době, 
kdy byli nemocní a nemohli několik týdnů běžně fungovat. 

Následně přišly penále, na které rozpočet nestačil, tak si 
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vzali půjčku, kterou nebyli schopní splácet, a náhle vše 

běželo v začarovaném kruhu,“ říká Pavel Provazník, 

vedoucí střediska PDZ Rychnov nad Kněžnou. Doplňuje 

ho psychiatr MUDr. Petr Hejzlar: „Někdy to vyplývá i 

přímo z projevů psychické nemoci, například v průběhu 

manické poruchy nálady je člověk lehkomyslný, má 

spoustu nápadů a nebojí se je uskutečňovat. Nejeden můj 

pacient se v mánii pustil do rizikového podnikání, zastavil 

rodinný majetek a utrácel peníze za zbytečnosti.“ 

Ohledně finančního hospodaření řešilo středisko Rychnov 

nad Kněžnou v letošním roce již 10 zakázek. Jednou z nich 

byla i tíživá sociální situace paní Hany, se kterou PDZ 

spolupracovalo 5 let. Když kontaktovala pracovníky PDZ, 

již byla v dluhové pasti. Ta trvala několik let a významně 

zhoršovala její psychický stav. PDZ zpočátku pomohla 

paní Haně zajistit základní potřeby pro ni a děti, jako je 

jídlo, oblečení, pomůcky do školy, uhlí. PDZ také zajistilo 

kvalitní spolupráci s psychiatrem, aby se stabilizoval 

zdravotní stav paní Hany. Postupně společně úspěšně 

podali žádost o insolvenci a během celého procesu 

oddlužení paní Hanu podporovali, aby ve snaze se vymanit 

z kolotoče dluhů nepovolila. Insolvence byla letos úspěšně 

ukončena a paní Hana i její děti žijí spokojeně bez obav 

z toho, že nebudou mít peníze na jídlo, energie či topení.  

Pokud i vám zkřížila duševní nemoc cestu a potřebovali 

byste pomoci, neváhejte se na středisko obrátit. Tým 

pracovníků Péče o duševní zdraví funguje terénně na celém 

území Rychnovska. Kontaktovat můžete vedoucího 

střediska Pavla Provazníka na telefonním čísle 773 915 745 

či se přijít na adresu Panská 1492 Rychnov nad Kněžnou 

v pondělí od 9 do 16 hodin poradit osobně.  

Bc. Michaela Venclová/PR manažerka 

 

  I v Týništi nad Orlicí jsou chovatelé 

 

Základní organizace ČSCH Týniště nad Orlicí i v letošním 

pokračovala ve své dlouholeté nepřetržité činnosti, kdy 

novodobým mezníkem bylo letošních 30 let od otevření 

Areálu chovatelů. Sluší se připomenout i to, že příští rok 

uplyne už 30 let od pořádání zárodku dnešních Ptačích trhů, 

tehdy nazvaných Trhy. Můžeme konstatovat, že dnešní 

Ptačí trhy proslavily Týniště nejen v České republice, ale i 

v zahraničí – Polsko, Slovensko, ba i Německo. 

Nemálo práce a investic bylo vykonáno ve zvelebování 

celého areálu od vybavení chovatelským fundusem přes 

vylepšení prostředí pro návštěvníky a parkování v blízkosti 

areálu. 

Kromě bohatě navštěvovaných Ptačích trhů je naší hlavní 

chovatelskou činností pořádání výstav. Jako každý rok 

jsme uspořádali tradiční májovou výstavu Memoriál Josefa 

Holického 1.5.2019.  

Celostátní výstavou českých plemen slepic a klubu 

Australek jsme zahájili podzimní výstavní sezonu. 

Výstavní sezona je nejnáročnější fází činnosti našich členů, 

kdy se prolínají výstavy a Ptačí trhy a je nutné vždy 

přestavět výstavní prostor ve všech třech našich halách. 

V průběhu výstavní sezony, která končí 11. ledna 2020 

Speciální celostátní výstavou králíků Rexů, pořádáme 

celkem 7 soutěžních výstav. Specialitou naší výstavní 

sezony je již tradiční Oblastní soutěž zpěvných kanárů – 

ukázky zpěvu 28. prosince, kdy ve vnitřních prostorách 

poskytujeme zázemí Klubu zpěvných kanárů pro konání 

jejich soutěže. Celý program výstav včetně termínů Ptačích 

trhů lze získat na pokladnách při konání výstav a Ptačích 

trhů, nebo na webových stránkách naší ZO 

www.chovateletyniste.cz. 

Jako u většiny společenských a zájmových organizací se i 

my potýkáme s přirozeným úbytkem členů, uvítáme proto 

nové zájemce z Týniště a okolí se zájmem o chovatelskou 

činnost a to i v netradičních oborech chovatelství, naše 

prostory a vybavení jsou vám k dispozici. 
 

A na závěr malá pozvánka 

To v Týništi nad Orlicí, tam maj trhy, tam to fičí. 

Spěchají tam staří mladí, ba i výstavy tam mají. 

Vždy před koncem měsíce sejdou se tam lidí tisíce. 

Třicet let už oslavili, areál zas zvelebili. 

Nevadí jim silnice, zvířat jsou tam tisíce. 

Areál jak z růže květ, přijďte všichni přivonět. 

za ZO ČSCH Týniště nad Orlicí M. Palhoun  

 

 

    Zprávičky ze škol 
 

 

   ZŠ TGM Borohrádek 
 

 

Přehled událostí 
 

Ve dnech 2. a 3. října 2019 se uskutečnila soutěž ve 

sběru papíru. 
Výsledky soutěže tříd 

1. místo – V.  A, 58,29 kg/žák 

2. místo – V.  B, 48,07 kg/žák 

3. místo – IX. A, 31,87 kg/žák 
 

Výsledky soutěže jednotlivců 

1. místo – Vojtěch Hemelík,    V.A, 546 kg 

2. místo – Daniel Valenta,  V.B, 336 kg 

                 Robert Adámek,  III. třída, 336 kg 

3. místo – Stanislav Steiger,  VI.B, 213 kg 

Při organizaci sběru pomáhali tito žáci: 

Petr Bolehovský, Zdena Peremská, Ondřej Mikysa, 8. A 

Natálie Morávková, Sabina Matějková, Adam Pavlíček, 

Radek Sazima, 8. B  

Veronika Michajlowa, Aneta Vejrová, Sára Vondráčková, 

Petr Fait, Adam Coufal, 9. A 

Quan Dang Tung, Marek Sazima, Ondřej Molnár, Adam 

Uhnavý, 9. B 

Filip Hejný, Filip Kocka, 7. A 
 

Ukázka dravých ptáků 
Seiferos je občansky prospěšná společnost, která se stará o 

handicapované dravce a sovy, a mimo jiné také pořádá 

výukové programy pro školy. Dne 9. října nám přálo počasí 

a ukázka dravců formou jejich popisu i formou ukázky 

jejich letového umění v prostoru fotbalového hřiště se 

vydařila. 
 

http://www.chovateletyniste.cz/
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Školní farmářské trhy 

Poprvé se naše škola zapojila do části programu Skutečně 

zdravá škola. Skutečně zdravá škola je komplexní program 

kvalitního a udržitelného stravování a vzdělávání o jídle 

pro mateřské, základní a střední školy. Tento program 

pomáhá dostat kvalitní, čerstvé a sezónní produkty od 

domácích zemědělců na stoly strávníků. Zapojili jsme se do 

části tohoto programu - do školních farmářských trhů. Ty 

se dne 10. října 2019 za chladného a větrného počasí 

uskutečnily na zahradě ZŠ a MŠ Žďár nad Orlicí. Úvod 

trhů patřil vystoupení dětí z MŠ Město z Týniště nad Orlicí. 

Ve stáncích místní školy, MŠ Město z Týniště nad Orlicí, 

spolku Lesokruh, ZŠ a MŠ Albrechtice nad Orlicí, ZŠ a MŠ 

Čermná nad Orlicí a naší školy si návštěvníci mohli 

zakoupit různé výrobky - koření, zavařeniny, sterilované 

okurky a různou další zeleninu, houby v různé podobě, 

křížaly, dekorační předměty, pokojové květiny, semena 

rostlin, ořechy či další produkty. Ve dvou stáncích naší 

školy prodávalo pod dohledem paní učitelky Bónové šest 

děvčat - Anna Zahajská, Petra Voráčková, Kristýna 

Svobodová, Natálie Bulíčková, Wiktoria Zielinská a 

Zuzana Janečková. Dívky utržily 4.218 Kč! Na základě 

rozhodnutí žákovského parlamentu jsme tuto částku zaslali 

na transparentní účet zřízený pro šestiletou Natálku, která 

se v srpnu popálila v Rokycanech na příměstském táboře. 

Závěr trhů byl ve znamení vystoupení parkouristů naší 

školy. 

Ještě jednou děkuji všem, kteří se podíleli na zdárném 

průběhu školního farmářských trhů - žákům, rodičům, 

prarodičům, kolegyním a kolegům. Zvláštní poděkování 

patří rodině Zahajských z Albrechtic nad Orlicí, paní 

Bulíčkové z Borohrádku a Denise Končické ze Žďáru nad 

Orlicí. Za všechny zúčastněné školy děkuji MěÚ 

Borohrádek za zapůjčení stánků na tuto akci. 
 

Úspěch eTwinningového projektu HeartHeroes 
Ve školním roce 2018/2019 jsme opakovaně informovali o 

projektu HeartHeroes. Hrdinové s dobrým srdcem se líbili 

nejen v Borohrádku a blízkém okolí, ale byli oceněni i 

v rámci celé České republiky. 

Národní podpůrné středisko eTwinning nejprve ocenilo 90 

koordinátorů eTwinningových projektů tzv. Certifikátem 
kvality. Hodnocení proběhlo na základě kritérií 

stanovených Centrálním podpůrným střediskem pro 

eTwinning v Bruselu. Každá přihláška byla hodnocena 

třemi nezávislými experty. Projekt HeartHeroes byl mezi 

vybranými a dne 26. září jeho koordinátor Michal Přibyl 

převzal toto ocenění v Pardubicích. 

Nezůstalo ale pouze u Certifikátu kvality. Ve dnech 11. a 

12. října se v Ostravě uskutečnila Národní konference 

Erasmus+/eTwinning, které se zúčastnilo více než 100 

učitelů z mateřských, základních a středních škol a 
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odborníků na vzdělávání z celé České republiky. V rámci 

této konference byly uděleny Národní ceny eTwinning za 

nejlepší projekty v ČR ve čtyřech věkových kategoriích. 

Koordinátor „hrdinů“ dovezl do Borohrádku Národní cenu 

eTwinning v kategorii 2. stupeň! 

V konání dobrých skutků pokračujeme i v tomto školním 

roce – výtěžek z farmářských trhů jsme zaslali Natálce 

popálené na rokycanském příměstském táboře, 

připravujeme se na adventní trhy, sledujeme sportovní 

výkony handicapovaného Adama Pešky a snažíme se, aby 

dobré skutky, laskavost, příjemná nálada byly součástí 

běžného života. 
 

ZŠ TGM Borohrádek slavila osmdesáté narozeniny  

„Z pohledu člověka je osmdesát let věk, kterého se lidé 

v průměru asi dožívají. Z pohledu školy je osmdesát let 

v porovnání například s Karlovou univerzitou stále ještě 

málo a stále ještě prožíváš dětská léta,“ píše Veronika 

Michajlowa z 9. A ve svém narozeninovém přání škole.  

Již řadu let zveme rodiče a širokou veřejnost na den 

otevřených dveří. Ten letošní, konaný 17. října, byl ve 

znamení osmdesátých narozenin naší školy. 

Dopolední část dne otevřených dveří je tradičně věnována 

hospitacím - zájemce zveme na návštěvu vyučovacích 

hodin. Stejně jako v minulých letech bylo plno v nejnižších 

ročnících. Hosté tak mohli například sledovat, jak prvňáčci 

už zvládají čtení jednoduchých slabik či se vyznají 

v druzích ovoce a zeleniny, jak druháci procvičují druhy 

vět. Třeťáci trénovali vedle násobků také schopnost umět 

se pochválit, čtvrťáci se pochlubili svými pracemi o 

čmelácích a předvedli zpěv a hry v angličtině, páťáci 

naopak zvládali nástrahy češtiny. 

Odpolední program byl ve znamení několika tvůrčích dílen 

– zájemci vytvářeli papírové košíčky, obrázky s podzimní 

tematikou či dekorativní předměty z přírodnin. Tradičně 

nechybělo každoroční zdobení perníčků ani fyzikální 

pokusy – návštěvníci obdivovali například „bublinového“ 

hada.  

U perníkové chaloupky si mohly nejen nejmladší děti 

odloupnout perníček a odpovědět na otázku, která se pod 

ním skrývala. V učebně angličtiny si zájemci mohli 

vybarvit obrázek, a ten se pomocí aplikace v mobilním 

telefonu dokonce rozpohyboval. Sportovalo se v tělocvičně 

i v aule, kde se prodávaly produkty ze školního 

farmářského trhu, kde začínala a končila soutěž připravená 

k výročí školy, a kde každý mohl vybrat tři nejhezčí 

obrázky školy a tři nejhezčí přání škole k 80. narozeninám. 

V prostoru před ředitelnou jsme vystavili školní kroniky, 

alba, knihy s novinovými výtisky o naší škole a návštěvní 

knihu, do které mohli hosté napsat svoje dojmy. Máme 

velkou radost z pochvalných slov našich návštěvníků, 

kterým se u nás líbilo, a samozřejmě nás potěšila autorská 

přání škole napsaná našimi žáky i jejich výtvarné práce 

zachycující školu. 

Jsme rádi, že mezi nás opět přišel starosta města Mgr. 

Moravec a že nás opět navštívili fyzikáři Hubeňákovi 

(RNDr. Margita Hubeňáková je dcerou ředitele Černého, 

který ve škole působil v letech 1953 – 1972, a doc. RNDr. 

Josef Hubeňák, CSc., je dlouholetým pracovníkem 

Univerzity Hradec Králové). 

„Do let tvého dospívání a dospělosti ti přeji, abys byla 

nadále úspěšná jako dodnes. Aby tvé zaměstnance děti 

nezlobily, tvůj majetek neničily, a přesto sem chodily rády. 

Ať svými akcemi lákáš lidi nejen z okolí, ale i z dáli. Přeji 

ti, abychom se i my po letech scházeli a jako bývalí žáci 

vzpomínali na krásná léta, která jsme ve škole prožili,“ 

uzavírá svoje narozeninové přání škole Veronika 

Michajlowa. 
 

Výsledky soutěží spojených s 80. výročím školy 
 

Naše škola slaví (znalostní soutěž) 
1. kategorie (1. – 2. ročník)  

1. Klára Bílková 

2. Jakub Kaška 

3. Marie Bartáková 
 

2. kategorie (3. – 5. ročník) 

1. Sofie Kubcová 

2. David Urban 

3. Sabina Ondrušková 
 

3. kategorie (6. ročník ) 

1. Aneta Faltová 

2. Eliška Sehnalová 

3. Filip Sebastian Pešek 
 

Naše škola (výtvarná soutěž) 

1. Tomáš Formánek  

2. Miriam Šarlota Egerová  

3. Stanislav Steiger  
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Zvláštní ocenění 

Lenka Kosinková, Elena Piatnicová  
 

Přání škole (volná technika) 

1. Veronika Michajlowa  

2. Kristýna Svobodová  

3. Karolína Vojnarová, Eliška Martincová  

Mgr. Iva Přibylová 
 

Památky poznáváme i nadále 
Školní projekt Poznáváme památky pokračuje i v tomto 

školním roce. 

Ve čtvrtek 3. října 2019 navštívili žáci naší školy zámek 

Doudleby nad Orlicí. Za velmi poutavého výkladu paní 

průvodkyně jsme si prohlédli celkem 16 zámeckých 

místností a dozvěděli se mnoho zajímavostí ze šlechtického 

života. Zvlášť netradiční byla možnost prohlédnout si 

nástropní malbu vleže, téměř všichni účastníci této nabídky 

využili. Po prohlídce zámku jsme ještě navštívili Muzeum 

přírodovědy v  zámecké sýpce. Nově opravená sýpka je 

zajímavým multifunkčním prostorem, kde se kromě bohaté 

expozice přírodovědných sbírek nachází i hudební sál s 

galerií. 

Mgr. Miroslav Koudelka 

 

  Církevní základní škola Borohrádek 
 

Dopravní hřiště 

První společnou letošní akcí byla 10. září návštěva 

dopravního hřiště v Rychnově nad Kněžnou, kterou každý 

rok absolvujeme v rámci výuky dopravní výchovy. Bylo 

pro nás připraveno hned několik stanovišť, která měla za 

úkol žáky seznámit či připomenout zásady chování a 

pohybu v dopravním provozu na kole či pěšky. Jednalo se 

například o dovednostní jízdu s překážkami nebo 

seznámení s dopravními značkami a situacemi na 

křižovatkách. Nejenom že jsme si odvezli plno nových 

zážitků a informací, ale 4. a 5. třída také vědomí 

zodpovědnosti, které na ně čeká na konci roku při 

závěrečných zkouškách, na které se budou celý školní rok 

připravovat v rámci vyučování. 
 

Přespolní běh v Solnici 

V pátek 20. září se čtyřčlenná družstva chlapců a děvčat 

z naší školy zúčastnila okresního kola Přespolního běhu v 

Solnici. Družstvo chlapců nás reprezentovalo ve složení: O. 

Janoušek, P. Stehlík, M. Laža a V. Hakkel. Nejlépe se mezi 

65 závodníky umístil Pavel Stehlík na 10. místě. Družstvo 

dívek nás reprezentovalo ve složení:  N. Lažová, K. 

Susová, R. Horáková a A. Štanglerová. V  této kategorii 

startovalo 68 závodnic a Klára Susová obsadila krásné 5. 

místo. Všem našim závodníkům děkujeme za vzornou 

reprezentaci a pěkná umístění v tomto nelehkém závodě.  
 

Spaní ve škole 
Velmi očekávanou školní akcí bylo již tradiční spaní ve 

škole, které se uskutečnilo 24. září. Odpoledne jsme 

zahájili na hřišti u Základní školy T. G. Masaryka plněním 

sportovních aktivit z Olympijského víceboje a bylo vidět, 

že do svých výkonů dávají žáci veškerou energii. Abychom 

ji doplnili zpátky, přesunuli jsme se do školy na večeři a 

poté si nachystali spacáky, bunkry a plyšáky k tomu 

nejpohodlnějšímu spaní. Následovalo zhlédnutí filmu Mia 

a bílý lev v místním kině, který k přání všech dopadl dobře 

a my jsme se tak s klidným srdcem mohli zpět ve škole 

uvelebit do svých pelíšků a za doprovodu ukolébavky 

usnout ve svých třídách. Ranní probuzení se neslo opět 

v duchu písničky a po krátké rozcvičce a bohaté snídani, 

jsme se pustili do zbývajících aktivit z Olympijského 

víceboje, který zakončil celou akci, kterou jsme si všichni 

užili, a už teď se těšíme na další přespávání ve škole. 

 

Sazka Olympijský víceboj 

Naše škola je již několik let zapojena do programu Sazka 

Olympijský víceboj, který se snaží zvýšit fyzickou zdatnost 

dětí a zlepšit jejich vztah ke sportu. Jde o osm disciplín – 

sprint na 60 m, běh na 500 m, T-běh, hod basketbalovým 

míčem, postoj čápa, skok z místa, hluboký předklon a sedy-

lehy. Této aktivity se účastní všechny děti naší školy. Letos 

děti disciplíny plnily již v září, v průběhu dvou dnů 24. a 

25. září.  Každé cvičení se zaměřuje na rozvoj určité tělesné 

zdatnosti – rychlost, výbušnost, hbitost, ohebnost, sílu, 

vytrvalost, výdrž, rovnováhu …. 

Na jaře budou děti cvičení opakovat a na konci roku 

dostanou sportovní vysvědčení – vyhodnocení svých 

výkonů ze cvičení. Důležité je, že s nikým nesoutěží, ale 

porovnávají své výsledky se svými vlastními výsledky 

z předešlých let. Děti se dozvědí, v čem se za rok zlepšily, 

co jim jde nejlépe, kde potřebují ještě přidat. Dozví se také, 

jakému sportu by se měly věnovat. Cvičení děti baví, 

některé disciplíny chtějí trénovat i při tělesné výchově. 
 

Volby do Školního parlamentu 
Dne 26. září proběhly v církevní základní škole volby do 

Školního parlamentu. Voliči z řad žáků vybírali pomocí 

volebních lístků své zástupce, kteří budou na zasedáních 

Školního parlamentu přednášet nápady své třídy, a tím se 

budou aktivně podílet na kulturním dění ve škole. 

Volební místností se stala školní tělocvična, kde nechyběla 

vlajka, mapa České republiky, hlasovací urna a volební 

komise.  
Členové Školního parlamentu pro školní rok 2019/2020: 

1. třída - Adéla Vaňková, Dominik Dlabola 

2. třída - Tereza Heroldová, Vít Hakkel 
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3. třída – Patricie Pejsarová, Matyáš Laža, 

4. třída – Klára Susová, Johana Vernerová 

5. třída – Nela Lažová, Natali Hermanová 

Zvolené zástupce dne 2. října 2019 jmenoval do funkcí 

Mgr. Martin Moravec - starosta města Borohrádek. 
 

Nové vybavení počítačové učebny 

Žáci naší školy nyní pracují ve zcela nově zařízené 

počítačové učebně. Škola díky dotacím z Evropské unie, 

konkrétně OP VVV - tzv. Šablony II, nakoupila nové 

notebooky. Učebnu nevyužívají žáci pouze k výuce 

informatiky, ale také v ostatních předmětech, kde je třeba 

práce s PC. Jsme rádi, že kromě tabletů ve třídách máme 

nyní k dispozici nejen kvalitní, ale i energeticky úspornou 

techniku a rychlé internetové připojení. 
 

Hodnotové vzdělávání na církevní ZŠ 
Již od pradávna se životní hodnoty a moudrost přenášely z 

generace na generaci. Je to něco, bez čeho lidský život 

ztrácí smysl. V současnosti se však hodnoty šíří ve velkém, 

prostřednictvím medií, přímo do našich domácností. A to 

nese také spoustu rizik, především pro naše děti, které jsou 

tak vystaveny nežádoucím vlivům, jimž je velice těžké 

konkurovat nebo je vůbec rozpoznat. Pokud budou děti 

znát svoji vlastní hodnotu a budou usilovat o život v 

laskavých vztazích, odpovědnosti a s úctou k životu, 

moudrosti nebo svobodě, pak je to zcela jistě cesta k 

lidskému štěstí a duševní rovnováze.  

Z tohoto důvodu jsme se rozhodli věnovat se na naší škole 

hodnotovému vzdělávání a zařadit jej do běžné výuky i do 

předmětu náboženství - etická výchova. Dvě učitelky si 

proto doplnily vzdělání na akreditovaném vícedenním 

kurzu, kde prošly tréninkem pod vedením zkušených 

lektorek, vč. metodiky práce s učebnicemi.  
 

„Hodnoty jsou přesvědčení, podle kterých lidé směřují svůj 

život- jsou základem pro naše rozhodování a volby, protože 

mají svůj prapůvod v touze po štěstí, která se nachází 

hluboko v srdci každého člověka.“ [cit. Učebnice 

hodnotového vzdělávání – Sestra Cyril Mooney] 
 

Cibulkový den 

Již tradičně jsme se v naší církevní základní škole zapojili 

do akce Cibulkový den (72 hodin). V letošním školním 

roce proběhl ve čtvrtek dne 10. října. Do této akce se 

zapojili všichni naši žáci s nadšením. Z domu si přinesli 

lopatky, motyčky, rukavice a především cibulky květin. Po 

velké přestávce se vydali se svými učiteli ven. A v 

prostranství kolem naší budovy společně vysazovali 

cibulky jarních květin. Cibulkovému dni předcházelo v 

jednotlivých třídách povídání o tom, jaké cibuloviny se sází 

v podzimních měsících, a co tato akce znamená. 

Sázení cibulek žáky velmi bavilo. Těšíme se, až nás na jaře 

potěší rozkvetlé květy.  

Církevní základní škola 
 

 

 

  Mateřská škola Borohrádek 
 

V pondělí 16. 9. proběhla v MŠ logopedická depistáž. MŠ 

bude již druhým rokem spolupracovat s klinickou 

logopedkou, která za přítomnosti rodičů bude s dětmi 

pracovat individuálně. Od září měly děti možnost vidět dvě 

divadelní představení přímo v prostorách mateřské školy a 

v polovině října se mohly nechat vyfotit od profesionálního 

fotografa. 

Celý pedagogický kolektiv se druhým rokem účastní 

supervizí. Tuto službu pro nás zprostředkovává JOB 

Týniště nad Orlicí. Cílem supervize je pomoci 
pedagogickému sboru reflektovat a zkoumat proces své 

práce a týmové spolupráce. Čtyři paní učitelky se dále 

vzdělávají v Akademii Libchavy a prohlubují zde své 
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dovednosti a znalosti v oblasti komunikace, vedení lidí a 

organizace práce v prostředí třídy a školy. Některé 

kolegyně absolvovaly seminář Metodika dopravní výchovy 

pro mateřské školy nebo seminář Hudební nástroje v MŠ. 

Všechny své poznatky pravidelně zařazujeme do 

vzdělávacího procesu. Srdečně Vás zveme na pěvecké 

vystoupení dětí v sobotu 30. 11. 2019 od 17:00 hodin u 

příležitosti rozsvícení vánočního stromu. Těšíme se na 

hojnou účast rodičů a přátel školy.  

Mateřská škola Borohrádek 
 

  Ze sportovních oddílů 
 

 

 TJ Sokol Borohrádek – oddíl zápasu 
 

Zápasníci získali pohár 
Druhým poprázdninovým turnajem, který se konal dle 

zápasnického kalendáře, byl Memoriál Rudolfa Volrába 

v zápase volný styl, který byl zároveň i přeborem Orlické 

župy. Tento mezinárodní turnaj se konal v Hradci Králové, 

a tak zápasnici do východočeské metropole odjeli v hojném 

počtu dvanácti závodníků. Tohoto turnaje se účastnilo na 

170 závodníků z 27 oddílů a tak v této silné konkurenci 

trenéři moc velké šance svým závodníkům nedávali, 

protože se specializují na styl řecko – římský a volnému 

stylu se věnovali ve 14 denní přípravě před turnajem. 

Nedostatky v technice nahrazovali závodníci v bojovnosti 

a silovými dispozicemi. Velký obdiv si zaslouží LAŽOVÁ 

Nela, která nenašla přemožitele ve své váhové kategorii ani 

mezi chlapci a stanula na nejvyšším stupni pro vítěze. Nelu 

ještě následovali bratři HLOUŠKOVÉ -  Erik a Dominik, 

kteří rovněž obsadili 1. místo. Pětičlennou vítěznou 

skupinu ještě doplnili SEDLÁK Jakub a UHNAVÝ Adam.  

Tuto pětici na stupních vítězů ještě doplnil druhým místem 

SEDLÁK Petr.  Těsně pod stupni vítězů na 4. místě skončili 

bratři HEMELÍKOVÉ - Tomáš a Vojta, a dále TUPEC 

Petr. Pátou příčku vybojoval LAŽA Matyáš a HŮJA Lukáš 

a na 6. místě se umístil BÍLEK Jaroslav. K velkému 

překvapení došlo v soutěži družstev, kde borohrádečtí 

borci obsadili nečekaně druhé místo, a tak si přivážejí 

domů pohár, který se na pondělním tréninku dle tradice 

bude muset naplnit dětským šampaňským.  

Na další turnaj jedou závodníci na sever Čech do 

Chomutova, kde budou závodníci už zápasit ve svém řecko 

– římském stylu na mezinárodním turnaji O pohár 

primátora města.  

 
 

Nadpoloviční většina přivezla medaili 
Na sever Čech odcestovala osmičlenná výprava zápasníků, 

aby vybojovala svá utkání na turnaji O pohár primátora 

města Chomutov. Tohoto turnaje v Městské sportovní hale 

Chomutov se zúčastnilo 120 závodníků z 15 oddílů. V této 

konkurenci se zápasníci z Borohrádku neztratili a 

vybojovali pět medailí. O tu nejcennější se postaral ve 

váhové kategorii do 35 kg SEDLÁK Jakub, startující za 

mladší žáky a ve váze 39 kg HLOUŠEK Dominik. 

Stříbrnou medaili vyzápasil HŮJA Lukáš a o bronzový kov 

se postarali HLOUŠEK Erik a HEMELÍK Tomáš. 

Medailově na prázdno vyšli SEDLÁK Petr, který se umístil 

na 4. místě, HEMELÍK Vojtěch, který skončil pátý a 

LAŽOVÁ Nela, která obsadila 6. místo.  
 

Dalším turnajem, na který zápasníci odcestují, bude 

Memoriál Gustava Frištenského v Prostějově.  
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Zápasnici letos absolvovali 13. turnaj v pořadí a 

nepřineslo jim to smůlu 

Na 32. ročník Memoriálu Gustava FRIŠTENSKÉHO, 

mezinárodní turnaj v zápase řecko – římském, do Prostějova 

odcestovala osmičlenná výprava zápasníků z Borohrádku.  

Jelikož uplynulo jíž 140 let od narození tohoto legendárního 

zápasníka Gustava FRIŠTENSKEHO, do místní sokolovny, 

kde proslulý závodník obdržel titul Zasloužilý mistr sportu, 

přijelo na 174 závodníků z 23 oddílů včetně zápasníků 

z Ukrajiny a Chorvatska. Samotného turnaje se zúčastnil i 

předseda svazu zápasu pan Belo SVITEK, který předal panu 

Jindřichu HEJČÍKOVI za dlouholetou činnost v oddíle zápasu 

TJ SOKOL Prostějov ocenění a plaketu.  

Tento turnaj navštívil i současný „Terminátor“  Karlos 

VÉMOLA, - ultimátní bojovník, bývalý zápasník, který řekl 

zápasníkům několik povzbuzujících sportovně - motivačních 

slov a se všemi se ochotně rád vyfotil. Poslední „celebritou“ 

turnaje byla vnučka pana Gustava FRIŠTENSKÉHO, která 

samotný turnaj slavnostně zahájila. 

Po této slavnostní události a nástupu závodníků se na dvou 

žíněnkách sváděly pěkné sportovní boje, které v konečném 

součtu vynesly Borohrádku 5 medailí. O tu nejcennější se 

v nejmladší a nejlehčí váhové a věkové kategorii postarala 

Baruška HEJNÁ, která obdržela zlatou medaili a stanula na 

nejvyšším stupni vítězů. Osobně ji pogratuloval i předseda 

svazu zápasu pan Belo SVITEK. Na druhém místě se umístili 

a stříbrnou medaili vybojovali KUŠNÍR Vilém, HŮJA Lukáš 

a po velkém boji i SEDLÁK Jakub. Bronz si odvezl do 

Borohrádku i HEMELÍK Vojta, který našel přemožitele jen 

v zahraničních závodnících. Na 4. místě se umístil SEDLÁK 

Petr, 5. místo měl UHNAVÝ Adam a na malém podiu skončil 

i HEMELÍK Tomáš, který obsadil v nejobsazenější váhové 

kategorii 6. místě. 

Následně se vybraná čtveřice zápasníků připravovala 

individuálně a speciálně na mezinárodní turnaj Prague Open 

Wrestling, který se v metropoli konal za 14 dní. 

 

Poprvé letos zápasníci nezískali medaili 

Na silně obsazený turnaj odcestovalo kvarteto zápasníků 

z Borohrádku do naši metropole, aby na mezinárodním turnaji 

Prague Wrestling Open 2019, vybojovali svá utkání. Tento 

turnaj byl opravdu silný a účast 279 závodníků ze 40 oddílů 

a devíti států, včetně 15 zápasníků z USA, hovoří za vše. 
Na čtyřech žíněnkách sváděli své boje i naši závodníci ale 

bohužel bojovnost nestačila a chyběl i ten pomyslný 

kousek toho sportovního štěstí. U třech závodníků chybělo 

jedno vítězství k zisku medaile. Na 4. místě se umístil 

SEDLÁK Jakub, a tak získal jen pomyslnou bramborovou 

medaili. Na 5. místě se umístili HLOUŠEK Erik a 

HEMELÍK Tomáš. Osmou příčku vyzápasil HLOUŠEK 

Dominik. Přesto trenér byl s výkonem svých svěřenců po 

sportovní stránce spokojen. 

Dalším turnajem, na který naši zápasníci jeli, byl turnaj 

v Chrastavě. Doufali jsme, že se snad podaří nějakou 

medaili získat. 
 

Zápasníci si od posledně spravili chuť 

Po medailovém půstu z posledního turnaje – Prague Wrestling 

Open 2019 si zápasníci z Borohrádku spravili chuť na turnaji 

v Chrastavě. Na této Velké ceně města měli v počtu zisku 

medailí 100% úspěšnost.  

Na tento turnaj talentované mládeže odcestovala devíti členná 

výprava a všichni „Borohrádečáci“, ze zúčastněných 87 

závodníků z devíti oddílů, získali medaili. Tu jim na 

závěrečném ceremoniálu předával sám starosta města 

Chrastavy a senátor pan Ing. Michael CANOV, který rovněž 

vlastní turnaj slavnostně zahájil. 

Na ten nejvyšší stupeň pro vítěze vystoupal KUŠNÍR Vilém a 

bratři Dominik a Erik HLOUŠKOVI. Stříbrnou medaili 

vybojovali HŮJA Lukáš, SEDLÁK Jakub a HEMELÍK Vojta. 

Bronzovou medaili získali KOLIBÁČ Míša, SEDLÁK Petr a 

HEMELÍK Tomáš.  

Na stupeň pro vítěze ale vystoupal i „desátý“ člen výpravy a 

to trenér HEJNÝ Martin, který převzal pohár za třetí místo 

v soutěži družstev, který svým výkonem všichni mladí 

zápasníci z Borohrádku vybojovali.   

Radek Hemelík 
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